



香港中環下亞厘畢道
政府總部中座三樓
政制事務局政制發展專責小組秘書處

敬啟者：

政制發展專責小組第四號報告

有關報告書中提出二零零八年立法會產生的辦法，本人提交的意見如下：

- 一、 應增加議席數目以加強立法會的代表性。
- 二、 功能界別議席應維持，而議席數目則應相應增加。功能界別的議席的分配應根據行業或團體對社會及經濟的貢獻而定。
- 三、 我們強烈要求建造業擁有功能界別中一個獨立議席。這意見是基於以下兩個原因：
 - 甲、 建造業是香港經濟的重要支柱，佔香港本地生產總值的百分之五，去年建築地盤新建造工程量約港幣 600 億元。
 - 乙、 建造業僱用三十萬人。養活數以十萬個家庭；超過一百萬人(即大約佔總人口的百分之六)有直接的影響。
- 四、 功能界別的議席應該維持團體投票的制度。就建造業來說，大多數團體票的代理人都是專業人士，亦是高級管理層。他們相信伙伴合作及團隊精神所帶來的正面影響，而這些亦是香港的核心價值，所以他們會繼續履行並實踐。

此致

(已簽署)

林晉光

二零零五年三月十八日



18 March 2005

By Post

The Secretariat
Constitutional Development Task Force
Constitutional Affairs Bureau
3/F., Main Wing, Central Government Offices
Lower Albert Road, Hong Kong

Dear Sirs,

The Fourth Report of the Constitutional Development Task Force

With regard to the questions raised in the Fourth Report on the forming of the Legislative Council in 2008 our views are in the following.

1. The number of seats should be increased to enhance the representativeness of the Legislative Council.
2. The Functional Constituency should be retained and the number of seats should be increased accordingly. The criteria for a Functional Constituency seat should be based on the contribution of the industry/sector to the society and the economy.
3. We strongly request that the construction industry should have its individual seat in the Functional Constituencies. Our view is based on the following reasons:
 - a.) Construction industry is the main pillar of the HK's economy and represents 5% HK's GPD with the value of construction work at construction sites around 60 billions last year.
 - b.) The industry employs 300,000 people. It is estimated that the construction industry has a direct impact on over hundred thousands' families with more than a million population, i.e. about 6% of the total population.
4. Corporate voting arrangement should be retained for the Functional Constituency seats. In the case of our industry, many of our corporate voters are professionals and in senior managerial positions. They believe in partnership and team spirit, which are the core values of Hong Kong, and they will continue put them into practice.

Yours sincerely,

(Signed)

Peter Lam